
След 48 часа в Китай ще 
проблеснат пъстрите фойерверки 
в чест на поредния Пролетен 
празник – традиционната 
Нова година в Поднебесната. 
Още един календарен лист 
от историята на огромната 
азиатска страна ще отиде в 
миналото. Заедно с ярките 
си белези и постижения. А 
те са толкова много! Дали 
ще бъдат уникалните скални 
храмове в пещерите Могао, 
или легендарната теракотена 
армия на династия Цин Шъхуан, 
или строената поколения наред 
Велика китайска стена, или 
поразителните Храм на Небето 
и Имперски дворец (Забранения 
град) в Пекин – това няма 
значение. Всички те са бисери в 
огромното културно съкровище 
на стар и нов Китай.

Казвам „стар и нов“, защото 
съвременен Китай, уверено поел 
към първото социалистическо 
столетие, живее както с днешния 
ден, така и със своето минало. 
Минало, което той грижливо 
съхранява, реставрира за 
милиони юани, запечатва 
в компютърни хранилища и 
популяризира по света. Да, 
съвременната комунистическа 
страна е горда с необхватното 
си минало, та било то имперско, 
монголо-китайско или бунтовно-
военно.

Тази резонна гордост ме 
кара да се замисля за България, 
макар и малка, подхванала вече 
14-ото столетие. А ако прибавим 
и вековете на Волжка България... 
И макар и немлада, страната ни 
понякога се държи като пъпчив 
тийнейджър – събаря сгради, 
руши паметници, защото не били 
в духа на новото време. А може 
би и ние, българите, трябва да 
се поучим от опита  
на Китай, отдавна осъзнал 
верността на древната мъдрост 
– че който владее и управлява 
миналото, владее и управлява и 
бъдещето си.

Петър Герасимов

От върха на 5-ото 
хилядолетие
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2Си Дзинпин отправи 
новогодишни поздрави  
до всички военнослужещи
По случай Пролетния празник 
генералният секретар на ЦК  
на ККП, председател на Китай и 
на Централната военна комисия 
Си Дзинпин посети армията в 
Тиендзин и поздрави всички 
военнослужещи в страната. 

Как Китай се превърна 
в земеделска 
суперсила и гарант 
срещу световния глад 
Сега в 21-и век ние виждаме, 
че селското стопанство не само 
че може да бъде модерно и 
наукоемко, но и е стратегически 
важно за оцеляването на 
човечеството. 

I I

Традиции, свързани  
с Пролетния фестивал 

Българо-китайски  
гала концерт13

„Един пояс, един 
път“ – ключова 
международна 
платформа за 
сътрудничество
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новини

Заедно с хората
В навечерието на 
Пролетния празник 
през 2024 г. Си 
Дзинпин посети 
дом за социални 
грижи за деца 
в град Хух Хото, 
автономен регион 
Вътрешна Монголия, 
където раздаде 
новогодишни 
подаръци на децата.

Си Дзинпин отправи 
новогодишни поздрави  
до всички военнослужещи

П
о случай прибли-
жаването на тра-
диционния Про-
летен празник 
(китайската Но-
ва година) гене-

ралният секретар на ЦК на 
ККП, председател на Ки-
тай и на Централната во-
енна комисия Си Дзинпин 
посети армията в Тиендзин, 
където от името на ЦК на 
ККП и на Централната во-
енна комисия отправи но-
вогодишни поздрави към 
всички военнослужещи в 
страната. 

В речта си китайският 
държавен глава посочи, че 
през миналата година раз-
положената в Тиендзин ар-
мия отлично е извършила 
различни мисии и задачи, 
допринасяйки с огромния 

си принос за борбата с на-
водненията в града през ля-
тото. Армията е осигурила 
безопасността на живота и 
имуществото на местните 
жители. 

Си Дзинпин изиска на- 

родната армия да изпълня-
ва военната стратегия и по-
литика през новата епоха и 
добре да осъществява раз-
лични задачи с цел изграж-
дане на силна и модерна на-
родна армия на Китай. 

аскоро на бри-
финг на Прес- 
службата на Дър- 
жавния съвет 
заместник гене-
ралният секре-

тар на Държавна комисия 
за развитие и реформи Сяо 
Уеймин заяви, че Китай ще 
ускори изграждането на 
единен национален пазар, 
за да създаде стабилна и 

справедлива бизнес среда. 
На следващ етап стра-

ната ще насърчи активно 
реформите във важни об-
ласти като финанси, да-
нъци и статистика и дру-
ги. Освен това правител-
ството ще отстранява не-
решени проблеми в клю-
чови области и ще играе 
предупредителна и възпи-
раща роля.

лед като беше 
затворен пове-
че от две годи-
ни, Олимпий-
ският музей в 
Пекин отново 

отвори врати за посетите-
ли тази събота. Музеят от-
беляза втората годишнина 
от провеждането на Зим-
ните олимпийски игри в 
Пекин през 2022 г.

Музеят е разположен 
южно от Националния ста-
дион, известен като „Пти- 
че гнездо“. Културната ин-
ституция е основана през 
2009 г. и има обща площ от 
26 000 квадратни метра. В 
нея са разположени повече 
от хиляда експоната, които 
демонстрират наследство-
то на Пекин като град-до-
макин на две олимпиади.

Президентът на Меж-
дународния олимпийски 
комитет Томас Бах изрази 
най-добрите си пожелания 

към китайския народ за 
предстоящия Пролетен 
фестивал и каза: „Всички 
китайци могат да се гордеят  
с факта, че Пекин стана 
първият град в света-дома-
кин на летни и на зимни 
издания на Олимпийските 
игри, вие сътворихте вели-
ка олимпийска история“.

„Олимпийският музей 
ще бъде домакин на по-
редица от изложби, както 
и образователни, изследо-
вателски и културни дей-
ности. Пекин също така 
ще засили сътрудничест-
вото с МОК и други меж-
дународни организации за 
запазване на олимпийския 
дух“, заяви заместник-кме-
тът на Пекин Съма Хон.

По време на церемо-
нията китайските спорти-
сти Йе Цяобо, Дън Япин, 
Тон Уън, У Дадзин и Хан 
Сяопън дариха своите ко-
лекции на музея. 

Китай ще продължи 
да изгражда единен 
национален пазар

Олимпийският  
музей в Пекин 
отново отвори врати

Н

С

азвитието на Ки-
тай е отворено 
и страната при-
ветства таланти 
от цял свят, зая-
ви премиерът Ли 

Цян по време на среща с 
носителите на наградата за 
приятелство на китайското 
правителство за 2023 г. и с 
представители на чуждес-
транни експерти, които ра-
ботят в страната.

Експерти от Швейцария, 
Германия, Бразилия, Юж-
на Корея, Тайланд, Русия и 
други страни изказаха свои-
те мнения за сътрудничест-
вото в областта на научните 
и технологичните иновации, 
зеленото развитие и обуче-
нието на кадри.

Ли Цян приветства важ- 
ната роля на чуждестранни-
те експерти в насърчаване-
то на икономическото и со-
циално развитие на Китай и 
обмена между хората. 

Надяваме се чуждестранните 
експерти да участват активно  
в развитието на Китай

Той изрази надежда, че 
чуждестранните експерти 
ще участват активно в раз-
витието на Китай, ще раз-
крият напълно своите талан-
ти в условията на модерни-
зацията в китайски стил и 
ще служат като мост за ко-
муникация с останалия свят. 

Китайското правителство 
ще продължи да подобря-
ва съответните политиките 

и да създава по-добра сре-
да за чуждестранни кадри в 
Китай, каза още премиерът.

Преди срещата държав-
ният съветник Шън Ицин 
връчи наградата за прия-
телство на 50 чуждестран-
ни експерти. Отличието се 
връчва ежегодно на чужди 
граждани с изключителен 
принос за реформите и раз-
витието на Китай. 

Р
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新华视点丨2024年春节四大看点前瞻
【旅游】春节带动全

球旅游消费
去 哪 儿 平 台 数 据 显

示，从春节期间出发的
目的地来看，国内游北
京、上海、深圳、成都、
广州、哈尔滨、昆明、海
口、西安、重庆机票预订
量较高。2月11日（大年
初二）出行的预订量较
高，接近节前高峰。

为迎接八方来客，全
国各地景区相继送出“大
礼包”。甘肃鸣沙山月牙
泉、玉门关遗址、敦煌雅
丹世界地质公园免费向
游客开放；广西多个景
区宣布对东北三省游客
实行门票优惠活动；四
川阿坝州、甘孜州、凉山
州和攀枝花市国有4A级
及以上旅游景区实行“门
票买一送一”。

2024年春节前夕，农
历新年被确定为联合国
假日。农历新年被赋予
更多世界性，也带动全球
旅游消费进入旺季。

数据显示，2023年，
中国有4.24亿人次出入
境，同比上升2 6 6 . 5%
。2月9日起，中国和新加
坡互免签证。随着免签
国家增加、国际航班恢
复，中国游客的出境游
热情高涨。在去哪儿平台
上，泰国、日本、中国香
港、马来西亚、新加坡、
韩国、中国澳门、澳大利
亚、印度尼西亚、阿联酋
是热门目的地。

“我姓瑞，欢迎哈尔滨
来与我相会。”瑞士国家
旅游局局长用中文喊话
哈尔滨。在这个春节，北
欧四国仿佛与东北三省
形成情感的共鸣。在去哪
儿平台上，与“十一”假期
相比，挪威、芬兰、丹麦、
冰岛机票预订排名均上
升了10名以上。此外，卡
塔尔旅游局邀请中国游
客看熊猫，吉隆坡“唐人
街”安排舞狮舞龙，期待
春节与中国游客相逢。
【出行】新能源车自

驾成风尚
今年春运，客运量同

比有较大增长。交通运
输部数据显示，春运首
周，全社会跨区域人员
流动量超13亿人次。

火车票太抢手，不少人
选择自驾回乡。

包头距天津大约800
公里，过去10多年，杨顺
利都是从包头开燃油车
回天津过年。不久前，杨
顺利才知道，沿线大一
些的高速服务区大都可
以充电，老家天津宁河
区实现了公用充电站乡
镇全覆盖。这让他有了

新华全媒+丨“小镇”忙
迎春 农家新气象
2月4日，村民在湖南省益阳市
赫山区衡龙桥镇华林村“村晚”
上表演节目。
春节临近，湖南省益阳市赫山
区衡龙桥镇举办龙狮花鼓巡游
和乡村“村晚”等活动，由村民组
成的龙狮巡游队伍和村民自编
自演的节目轮番登场，为小镇
带来浓浓的年味，人们热闹迎
佳节。

开新能源车回家过年的
想法。

日前，记者在天津周边
农村走访发现，农村充电
基础设施越来越常见。
以宁河区为例，国网天津
宁河公司累计建成公用
充电站136座，形成了一
张城市、道路、村镇全覆
盖的充电服务网络。

国家能源局新闻发言
人张星日前在新闻发布
会上介绍说，截至2023
年底，全国共有6328个
服务区配建了充电设施，
占服务区总数的95%，
北京、上海、河北、安徽
等15个省份高速公路服
务区已全部具备充电能
力。

河北邯郸一名村民对
记者说，以前新能源车“
下不了乡”，现在充电问
题解决了，“不仅能开新
能源车返乡，春节期间还
能开着去拜年、走亲戚”
。
【餐饮】年夜饭也可“
预制”老字号推陈出新

美食是中国人过年的
重头戏。餐饮行业推陈
出新，满足了不同受众的
需求。

当餐厅里的年夜饭一
桌难求，预制菜开始批
量登上中国家庭的团圆
饭 桌 。在 线 上平台，与
年夜饭有关的预制菜产

订一空，消费者几乎都是
年轻人。
【电影】“喜剧+”唱主
角 票房表现受关注

截至目前，已有《热辣
滚烫》《红毯先生》《第
二十条》《熊出没·逆转
时空》《飞驰人生2》《
中国一起摇太阳》《八戒
之天蓬下界》等电影定
档2024年春节档。

2023年春节档68.85
亿元的总票房，位列历
年春节档第二，让在疫
情防控期间沉寂了的中
国电影市场迎来全面复
苏。2024年元旦档票房
刷新了中国影视票房纪

录，春节档作为重点档期
奠定全年发展基调，上
映表现势必成为市场关
注的焦点。

影视行业出品人陈伟
忠说，春节档这几部影片
涵盖多种类型，“喜剧+”
色彩明显，包括现实喜
剧、讽刺喜剧，有关注小
人物命运、呼应现实问
题的剧情片，也有自带粉
丝的IP电影，还有主打合
家欢的动画作品，满足了
不同观众的口味。

“春节档影片竞争会很
激烈，但毫无疑问的是，
只有创作更接地气，更
容易引发观众的共鸣，
作品才会赢得口碑和票
房。”他说。

绿波廊研发了“画龙点睛
玉龙糕”，以熟咸蛋黄、
肉松为馅，外面点缀以自
制的玫瑰酱，为玉龙“点
睛”。拥有百年历史的南
翔馒头店推出了青梅酒
熟醉蟹黄小笼和蟹膏鲜
肉小笼。“这些美食属于
非遗制作技艺，大家不
只是吃美食，更是品味
中国文化。”南翔馒头店
厨师长游玉敏说。

春节期间，年轻一代
面对频繁聚餐，更愿意
赴一场养生饭局。

“90后”青年张粤华在
北京延庆经营着一家温
泉民宿，房间内可以泡
温泉、吃饭。节前，民宿
15间房子已经全部被预

品纷纷开展年货节等促
销活动，预制菜年货礼
盒上写着 “ 加 热 即食 ” “
速食料理”等关键词，均
在各自旗舰店进入热销
榜。10道菜的全家福礼
盒，贴出了5 0 0元以内
的亲民价格。购买者纷
纷给出好评，称“发货挺
快，很适合假日囤一些，
很方便”。

一盘盘大餐端上桌，
人 们 不 仅 要 吃 出 香 味
儿，更要吃出文化味儿。
一些老字号匠心独运，
结合当下的饮食趋势和
审美需求，融入新的烹
饪技术与食材，为消费者
提供了新的文化体验。

上海的“中华老字号”

2月1日，游客在湖南省凤凰磁浮观光快
线凤凰揽胜站外的观光步道游览。

1月20日在海南省海口市拍
摄的椰速充海口文体公园
全液冷超充站。

2月3日，河北省唐山市丰南区一家食品加
工企业的工人在糕点包装车间工作。
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С ОфициалНО тържеСтвО и КраСиви музиКалНи изПълНеНия ПОСОлСтвОтО На КНр в СОфия  
Отбеляза Приближаващата КитайСКа луННа НОва гОДиНа На ДраКОНа 

актуално

илияна йотова: Надявам се, че новата година  
ще ни донесе сила, мъдрост и способност  
да се справим с предизвикателствата на времето

Н
а официалното 
тържество при-
състваха вице-
президентът на  
България г-жа 
Илияна Йотова,  

зам.-председател на НС и 
председател на парламен-
тарната група за приятел-
ство България – Китай Цон-
чо Ганев, както и много бъл-
гарски приятели на Китай, а 
също и китайски граждани, 
живеещи в България.

„Предстои ни нова го-
дина и ново начало.“ С те-
зи думи започна поздрави-
телното си слово временно 
управляващият посолство-
то на КНР в София г-жа 
Уан Мин. 

Тя отправи най-искре-
ни благопожелания към 
всички приятели на Китай 
и към китайските гражда-
ни, които живеят, учат и 
работят в България, както 
и към всички, които под-
крепят развитието на ки-
тайско-българските отноше-
ния. Китайският дипломат 
припомни някои от по-ва-
жните събития през изми-
налата 2023 г.: 

„През 2023 г. ЦК на ККП 
под ръководството на пред-
седателя Си Дзинпин, пове-
де партията и хората от раз-
личните етнически групи, 
към активно насърчаване 
на устойчивото икономи-
ческо възстановяване, уско-
ряване на висококачестве-
ното развитие и стабилния 
напредък, към модерниза-
ция в китайски стил. 

Брутният вътрешен про-
дукт на Китай нарасна с 5,2 
% на годишна база, а при-
носът му за световния ико-
номически растеж се очак-
ва да надхвърли 30 %, кое-
то го превърна в най-голе-
мия двигател на глобалния 
икономически растеж”, ка-
за китайският дипломат и 
припомни реализирането 
и резултатите от Инициа-
тивата за глобално разви-
тие, Инициативата за гло-
бална сигурност и Инициа- 
тивата за глобална цивили-
зация, които допринесоха 
за справяне с глобалните 
проблеми и доразвиха кон-
цепцията за изграждане на 
общност на споделена съд-
ба за човечеството. 

Специално внимание 
Уан Мин обърна на задъл-
бочаването на стратегиче-
ското партньорство между 
Китай и България. Праг-
матичното сътрудничество 
между двете страни в раз-
лични области е постигнало 

забележителни резулта-
ти: обемът на двустран-
ната търговия продължа-
ва да расте, като области-
те на сътрудничество, кои-
то особено се открояват  
са селското стопанство, но-
вите енергийни източници и 
финансите. Демонстрацион-
ната зона за селскостопан-
ско сътрудничество между 
Китай и страните от ЦИЕ 
се развива стабилно, ки-
тайските културни дейнос-
ти като Фестивала на дра-
коновите лодки и други бя-
ха приветствани ентусиази-
рано от българите и все по-
вече ученици и студенти от 
двете страни изучават вза-
имните си езици.

„През настоящата година 
се навършват 75 години от 
установяването на диплома-
тически отношения между 
Китай и България. Бълга-
рия е една от първите дър-
жави, признали и установи-
ли дипломатически отноше-
ния с нов Китай, и е добър 
приятел и партньор на на-
шата страна”, подчерта още 
Уан Мин и изрази своята 
увереност, че със съвмест-
ните усилия на двете стра-
ни политическото взаим-
но доверие ще продължи да 
се задълбочава, постепенно 
ще бъдат постигнати повече 
практически резултати от 
сътрудничеството, а прия-
телството между двата на-
рода ще се укрепи“.

От своя страна вицепре-
зидентът на Република Бъл-
гария г-жа Илияна Йото-
ва също поздрави всички 
китайски граждани, които 

живеят в България, и чрез 
тях изпрати пожелания до 
всички хора в Китай по слу-
чай Пролетния фестивал с 
думите „Весела китайска 
Нова година“. г-жа Йотова 
изрази надежда, че новата 
година ще ни донесе сила, 
мъдрост и способност да се 
справим с предизвикател-
ствата на времето.

 „Смятам, че годината 
на Дракона ще бъде за хо-
рата със смели идеи, които 
не само могат да говорят за 
проблемите, но и да ги ре-
шават. Много е важно хо-
рата да се познават помеж-
ду си, защото, когато се по-
знават – те лесно се разби-
рат“, подчерта българският  
вицепрезидент. Тя изра-
зи надежда, че доброто 

приятелство и сътрудни-
чество между България и 
Китай и опознаването на 
двата народа ще продължа-
ват и занапред. „Аз съм от 
хората, които вярват, че кул-
турата е един от най-важни-
те инструменти, чрез които 
хората се опознават взаим-
но. И затова е много важно 
да работим заедно в облас-
тта на културата и образо-
ванието. г-жа Йотова каза 
още: „Убедена съм, че има-
ме много голям потенциал 
да развиваме партньорски-
те отношения между Бълга-
рия и Китай и занапред, в 
името на двустранните ни 
интереси”.

Илияна Йотова припом- 
ни, че през 2019 г. прези- 
дентите на България и Китай 

– Румен Радев и Си Дзин- 
пин, решиха нещо много ва-
жно, а именно преминава-
нето на отношенията меж-
ду България и Китай на ни-
во стратегическо партньор-
ство. 

„Китайския народ и бъл-
гарският народ продължа-
ват да пишат своята история 
заедно, като пожелавам та-
зи история да няма край и 
да продължава в името на 
една чудесна българска ду-
ма – в името на добруване-
то на хората!” – каза в края 
на приветствието си българ-
ският вицепрезидент.

Зам.-председателят на 
Народното събрание и пред-
седател на групата за прия- 
телство с Китай Цонко Га- 
нев също поздрави ки-
тайските дипломати, ки-
тайските граждани и всич-
ки приятели на Китай, като 
изрази надежда, че добрите 

партньорски отношения 
между България и Китай 
ще продължат и в бъде-
ще. Всички присъстващи 
на тържеството бяха едино-
душни и аплодираха поже-
ланието по повод Пролет-
ния фестивал и Китайската 
лунна нова година с думите: 

„Нека новата година 
на Дракона донесе много 
щастие, много мир и мно-
го обич между хората”.

След официалните при-
ветствия присъстващите на 
тържеството се насладиха 
на прекрасни музикални, 
певчески и артистични из-
пълнения на китайски сту-
денти от Музикалната ака-
демия, както и на българ-
ски деца, изучаващи ки-
тайски език.



5днесКитай
9 – 15.2.2024

икономика

Д
ълги десетилетия 
първичният сек-
тор на икономи-
ката се неглижи-
раше по цял свят, 
особено след на-

стъпването на неолиберални-
те доктрини през 70 – 80-те го-
дини на миналия век. В 21-и  
век обаче виждаме, че сел-
ското стопанство не само че 
може да бъде модерно и на-
укоемко, но и е стратегиче-
ски важно за оцеляването на 
човечеството. Факт е, че днес 
828 милиона души според ня-
кои експерти гладуват по све-
та. Или иначе казано, поч-
ти 10 процента от световното 
население. От друга страна, 
понижаването на стандарти-
те за хранително качество в 
държави като САЩ води до 
здравни проблеми сред ми-
лиони хора.

„Глобалните хранителни 
системи са разбити и 

милиарди хора плащат 
цената. Повече от 780 

милиона души ще бъдат 
гладни, докато почти една 

трета от цялата произведена 
храна на света се губи или 

изхвърля“, каза генералният 
секретар на ООН Антонио 

Гутериш.
На фона на тези притес-

нителни факти има и пози-
тивни новини, които идват 
от Китай.

През лятото на 2023 годи-
на китайското Министерство 
на външните работи призо-
ва за повече внимание и съ-
трудничество в тази сфера, 
особено на фона на тежкото 
икономическо възстановява-
не на света в постпандемич-
ната обстановка. Според ки-
тайските власти международ-
ната общност трябва да да-
де приоритет на хранителна-
та сигурност и да работи за-
едно, за да намери адекват-
но решение на проблемите с 
храната и глада.

Оказва се, че Китай е во-
дещ зърнен производител на 
света, въпреки че култивира 
едва 9 процента от светов-
ната обработваема земя. И 
на фона на това, както и по-
ради факта, че има огромно 
население, което има своите 
огромни нужди, Китай успя-
ва да допринесе с близо една 
четвърт от световното произ-
водство на храна, изхранвай-
ки успешно своите 1,4 ми-
лиарда граждани. Което са-
мо по себе си е успех. Една 
хранителна криза в Китай де 
факто би се превърнала в гло-
бална хранителна криза. Но 
това не се случва, а вместо 
него виждаме все по-големи 
успехи на КНР в сферата на 
селското стопанство и устой-
чивите решения за проблема 
със световния глад.

Китай има и свой собст-
вен подход за адресирането 
на хранителните проблеми, 
а по-важното е, че взима и 

Как Китай се превърна в земеделска суперсила  
и гарант срещу световния глад

адекватни мерки – използвай-
ки своя собствен опит, стра-
ната помага на развиващи-
те се държави. Така напри-
мер Глобалната инициати-
ва за развитие приоритизи-
ра хранителната сигурност 
като една от осемте ключо-
ви сфери на международно 
сътрудничество. А в рамки-
те на Г-20 Китай беше този, 
който въведе Международ-
ната инициатива за сътруд-
ничество за хранителна си-
гурност.

Оказва се също така, че 
Китай е страната, която 
предоставя и най-много 

финансова помощ и 
изпраща най-много експерти 

и хуманитарни работници, 
за да прилага проектите в 

рамките на Сътрудничество 
Юг-Юг на Организацията за 
храни и земеделие на ООН. 
В тези рамки Китай си 

сътрудничи с повече от 140 
държави по света в сферата 
на земеделието и хранител-
ната сигурност. Нещо повече, 
близо 1000 земеделски техно-
логии са споделени от КНР с 
развиващите се страни, кое-
то е довело на места до уве-
личаване на добива на хра-
нителни продукти с цели 60 
процента.

КНР също така е по-
могнала за обучаването на 
над 14 000 експерти по от-
глеждане на хибриден ориз в 
близо 80 развиващи се дър-
жави, а също така е започ-
нала изграждането на 13 об-
разцови селища за земедел-
ско развитие и побеждаване 
на бедността в Африка, кои-
то трябва да служат като на-
дежден модел за развитие на 
най-бедния континент.

Цялата работа на Пекин 
по отношение на хуманитар-
ните каузи по света, които са 
свързани със световния глад 
обаче, не би била възмож-
на, ако самият Китай няма-
ше успехи с развитието на 
своето собствено земеделие. 
През 2023 г. например се ока-
за, че за девета поредна го-
дина КНР ще има рекордна 
зърнена реколта – над 650 ми-
лиарда килограма. 

Що се отнася до рекол- 
тата, целта за 2024 г. е да не 
се пада под постигнатите ми-
налата година 650 милиарда 
килограма зърно – амбици-
озна и сериозна цел, за която 
властите, както по-горе посо-
чихме, са отделили специал-
но внимание. Все пак, след-
вайки статистиката, целта 
вероятно ще бъде постигна-
та за десета поредна година.

Освен това Китай ще из-
гради и диверсифицирана 
система за хранителна ло-
гистика, правейки инвести-
ции и усилия едновременно 
в земеделието, животновъд-
ството, риболова и научната 
страна на въпроса. 

Именно за да се разви-
ва по-интензивно земедели-
ето, китайските власти счи-
тат за важно да засилят на-
учно-технологичния аспект, 
както и реформите, за да уве-
личат усилията за постигане 
на пробиви в ключовите за 
сферата технологии. Това бе-
ше подчертано от самия Си 
Дзинпин.

Страната също така ще 
положи значителни усилия 
за подобряване не само на 
селската инфраструктура, но 
и специално на обществени-
те услуги, които държавата 
предлага в селските райони 
през 2024 г., очевидно за да 
подобрява още повече живо-
та на населението в тях. През 
2024 г. ще продължи и удар-
ната механизация на земеде-
лието, която вече надхвърля 
73 процента, като цели 1,8 
милиона земеделски маши-
ни вече са снабдени с пози-
циониращи системи от ки-
тайската навигационна сате-
литна система „Бейдоу“.

КНР вече е постигнала 
базова осигуреност на 

страната по отношение на 
производството на семена, 
зърно, памук, олио, захар, 

свинско месо, крави, 
овце, пилешко месо, риба, 

скариди, раци и миди, 
уверяват от Министерството 
на земеделието и селските 

въпроси.
Големите успехи на ки-

тайското земеделие и ки-
тайската наука, слава богу, 
облагодетелстват не само ки-
тайския народ, но и целия 
свят, особено развиващите се 
страни, които имат сериоз-
ни проблеми с изхранването 
както заради климатичните 
промени и в някои случаи ге-
ографските си особености, та-
ка и заради геополитическата 
нестабилност и несигурност. 
И в този все по-несигурен и 
нестабилен свят стройно ор-
ганизираната система на ки-
тайското земеделие се явява 
гарант за гладуващото чове-
чество без преувеличение. А 
също така и в модел за земе-
делско и селско развитие на 
страни като България, бихме 
добавили.

Освен това според земе-
делското министерство на 
Китай общата засята площ 
за есенна реколта се е уве-
личила значително през тази 
година. Лятната реколта съ-
що достига втория си най-го-
лям пик в историята. Бли-
зо 87,33 милиона хектара зе-
мя са засети само за есенна-
та реколта. 

От китайското Министер-
ство на земеделието и сел-
ските въпроси са си поста-
вили за цел да увеличат ця-
лостно продукцията на декар 
земя. Новите политики, кои-
то са подготвени в това отно-
шение, засягат близо 200 об-
щини, отглеждащи зърно, и 
100 общини, които се зани-
мават с отглеждането на соя. 
Китайското правителство е 
отделило 2,4 милиарда юа-
на (328 милиона долара) са-
мо за подкрепа на мерките 
за увеличаване на зърнопро-
изводството и производство-
то на соя.

Благодарение на инова-
тивните административни 
и технологични въведения, 
на стабилното правителстве-
но финансиране и големите 
хранителни и семенни за-
паси през последните годи-
ни, Китай успя да гаранти-
ра не само сигурния достъп 
на китайската нация до хра-
нителни продукти, но и да 
увеличи значително обхва-
та на хуманитарната си по-
мощ за развиващите се стра-
ни, както посочихме по-го-
ре. Сега страната е много 
по-независима от промен-
ливостта на световните це-
ни на храните.

Страната е заложила спе-
циални политики за 2024 го-
дина, които имат за цел да я 
превърнат в своего рода сел-
скостопанска свръхсила. В 
този смисъл китайският пре-
зидент и генерален секретар 
на ЦК на ККП Си Дзинпин 
е дал вече задачи за рабо-
та на властите в земеделска-
та сфера, селските региони и 
по отношение на китайските 
земеделци. Това се случи на 
Централната селскостопан-
ска конференция през изми-
налата 2023 година.

Според китайския 
президент, за да се постигне 
напредък с модернизацията 

на Китай, страната трябва 
да положи непреклонни 
усилия за засилване на 

основата на земеделския 
сектор и да прокара 

обновяване на селските 
области. 

Самият факт, че на подоб-
на конференция за селските 
региони и земеделието при-
състват най-висшите власти, 
включително самият прези-
дент, показва, че Китай при-
оритизира своето земеделие 
и съживяването на селски-
те региони.

Ключовата дума за 2024 г. 
за китайското земеделие ще 
е хранителна сигурност. Спо-
ред китайските власти това е 
от фундаментално значение 
за нацията и ще се работи 
много в селските региони, за 
да се гарантира хранителната 
сигурност, увеличаване на об-
работваемите земи, реколти-
те, а също и акселерация на 
подобряването на индустрия-
та за производство на семена 
и торове. Отделя се специал-
но внимание на научно-раз-
войния аспект от развитие-
то на китайското земеделие 
в 21-ви век и конкретно през 
тази 2024 година.

Целта на Китайската на-
родна република ще бъде 
превенцията на хранителни 
катастрофи и бедствия, как-
то в самата страна, така и по 
света, особено в развиващи-
те се страни. 

В този смисъл Китай ве-
че зададе добър тон, пома-
гайки например на Сирия, 
в която има сериозен про-
блем с изхранването на насе-
лението на фона на неотдав-
нашната опустошителна вой-
на и жестоките американски 
санкции, които пречат на си-
рийците да получават достъп 
до храни и лекарства.

За да поддържа хранител-
ната сигурност, китайската 
централна власт е задала чер-
вена линия за обема на обра-
ботваемите площи, който не 
трябва да пада под 120 милио- 
на хектара. 
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Д
елегация от япон- 
ски бизнес ли-
дери, водена от 
президента на 
Японско-китайс- 
ката икономиче-

ска асоциация (JCEA) Шин-
до Косей, бе неотдавна на 
посещение в Китай. Това е 
първата подобна визита от 
четири години насам. В де-
легацията бяха около 200 
души, включително Маса-
кадзу Токура, президент на 
Японската бизнес федера-
ция, и Кен Кобаяши, пре-
зидент на Японската тър-
говско-промишлена камара.

„Това е 46-ият път, в кой-
то японска бизнес делегация 
посещава Китай от 1975 г.  
насам… Надяваме се, че 
чрез обмен и диалог с ки-
тайската страна ще съу- 
меем да изградим отново 
надеждна и приятелска сре-
да за сътрудничество и да 
развиваме допълващи се 
механизми за взаимно уче-
не и подобряване на сътруд-
ничеството“, се подчертава 
в изявление на Японско-ки-
тайската бизнес асоциация, 
публикувана в китайско-
то англоезично издание  
Global Times.

Премиерът Ли Цян се 
срещна с делегацията и из-
рази надежда, че японски-
ят бизнес „ще изиграе по-
ложителна роля за улесня-
ване и стимулиране на пе-
челившото двустранно съ-
трудничество“. 

Ден по-късно японски-
те бизнесмени разговаряха 
и с министъра на проми- 

шлеността и информа-
ционните технологии Дзин  
Джуанлон, който посочи 
пред тях, че „индустриите 
в двете страни са силно ин-
тегрирани и допълващи се, 
а укрепването на двустран-
ното сътрудничество в ин-
дустриалната верига е не са-
мо в съответствие с пазар-
ните правила, но и с реал-
ните нужди на съответни-
те сектори“.

Президентът на Япон-
ско-китайската бизнес асо-
циация Шиндо Косей каза 
на пресконференция, че ви-
зитата им „предоставя въз-
можност и на двете страни 
да се върнат към първона-
чалния стремеж и да по-
мислят за двустранния ико-
номически обмен“. Той по-
сочи, че позицията за „ця-
лостен напредък на страте-
гическите и взаимноизгод-
ни отношения“ между Ки-
тай и Япония е била споме-
ната няколко пъти по вре-
ме на посещението.

Наблюдатели и бизнес-
мени също са на мнение, 
че посещението на япон-
ската делегация ще доведе 
до повече общи позиции в 
двустранното сътрудничест-
во, като улесняване на об-
мена между хората и общи 
проекти в чистата енергия, 
и същевременно ще внесе 
повече позитивизъм в от-
ношенията между Пекин 
и Токио, които преминаха 
през редица геополитиче-
ски трудности през послед-
ните месеци.

Китай и Япония са съ- 

седи и втората и третата по 
големина икономика в све-
та. При сегашната между-
народна ситуация „за двете 
държави е все по-наложи-
телно да засилят сътрудни-
чеството, основано на дух 
на взаимно доверие“, допъл-
ват от японската асоциация.

„Съставът на делегация- 
та е мащабен, което под-
чертава голямото значе-
ние, което японският биз-
нес придава на икономи-
ческите отношения с Ки-
тай“, каза Сян Хаою, нау-
чен сътрудник в Китайския 
институт за международни 
изследвания. По думите му, 
посещението се възприема 
широко като положителен 
сигнал за двустранните ико-
номически отношения и от-
разява желанието на япон-
ския бизнес да поддържа 
диалог с Китай и да раз-
ширява сътрудничеството, 
особено в момент, когато 
икономиката на островна-
та страна се опитва да се 
справи с липсата на мест-
ни стимули,  тъй като дву-
странната търговия и ин-
вестициите се забавиха или 
спаднаха миналата година.

Китай е най-големият  
търговски партньор на Япо-
ния и една от най-добрите 
инвестиционни дестинации 
за нейни компании. През 
2023 г. китайският износ 
за Япония е намалял с 8,4 
процента на годишна база, 
докато вносът от Япония е 
спаднал с 12,9 процента, по-
казват данни на митниците.

„Не е в интерес на по- 

голямата част от японския 
бизнес налагането на  тър-
говски ограничения върху 
доставките за Китай“, ко-
ментира Чън Дзилей, ди-
ректор на Изследователския 
център за японска икономи-
ка към Шанхайския универ-
ситет за международен биз-
нес и икономика.

В последните години, 
особено след началото на 
пандемията от COVID-19, 
китайско-японските отно-
шения бяха засенчени от 
връзките Токио и Вашинг-
тон. Правителството на 
Фумио Кишида от извест-
но време следва стратегия-
та на САЩ за сдържане на 
Китай, като например огра-
ничаване на износа на мо-
дерно оборудване за произ-
водство на чипове в Китай 
през 2023 г.

Всички наблюдатели са 
единодушни, че задълбо-
чаването на двустранните 
икономически връзки меж-
ду Китай и Япония ще съз-
даде положителна среда и 
условия за облекчаване и 
стабилизиране като цяло 
на китайско-японските от-
ношения. 

Както посочи Шиндо 
Косей, „двете страни би-
ха могли да улеснят реги-
оналната комуникация в 
различни аспекти в рамки-
те на Регионалното всеоб-
хватно икономическо парт-
ньорство и да дадат принос 
за стабилността на Азия и 
света“.

С делегация от близо 200 представители  
на бизнеса япония се надява да рестартира 
отношенията с Китай

Р
ъководителят на 
Държавната ко-
мисия на Китай 
за контрол на нар-
котиците проведе 
нескоро в Пекин 

съвместна среща по въпро-
са за борбата с наркотици-
те с гостуваща американ-
ска делегация. 

„Срещата даде активен 
сигнал за сътрудничество 
като част от усилията на 
двете страни за затопля-
не на двустранните отно-
шения“, коментира „Асо-
шиейтед прес“. 

Същевременно започна 
работа и китайско-амери-
канска работна група за съ-
трудничество в тази област. 

Това е важна мярка за при-
лагане на постигнатия кон-
сенсус на срещата между 
двамата държавни глави в 
Сан Франциско, изтъква в 
коментар Радио Китай за 
чужбина. 

Тази среща съвпадна и 
с обявената в американ-
ския щат Орегон извънред-
на ситуация в центъра на  
Портланд заради кризата, 
причинена от злоупотреба-
та с фентанил.

Фентанилът е вид нар-
котично средство, използва-
но първоначално за клинич-
на аналгезия и анестезия. 
Но поради дългогодишна-
та злоупотреба с него, пре-
паратът вече е обществено 

опасен наркотик. 
По данни предоставени 

от  Американската агенция 
за борба с наркотиците фен-
танилът вече е водеща при-
чина за смъртта на амери-
канците на възраст между 
18 и 45 години. 

Въпреки че САЩ са 
страната с най-сериозен 
проблем със злоупотребата с  
фентанил в света, те все 
още не са включили всич-
ки субстанции, свързани с 
него, в списъка със забра-
нени наркотици. 

През май 2019 година 
Китай първи в световен 
мащаб включи 25 вещества 
от типа на фентанила като 
контролирани лекарствени 

препарати, повече дори от 
разпоредбите на ООН.

В по-широк план въз-
обновяването на сътрудни-
чеството в борбата с нарко-
тиците между Китай и Съ-
единените щати е сигнал за 
затопляне на двустранните 
отношения. 

Докато Пекин и Ва-
шингтон следват правил-
ния път на взаимно разби-
рателство въз основа на вза-
имно уважение, мирно съ-
жителство и взаимноизгод-
но сътрудничество, тенден-
цията може да бъде поддър-
жана и има надежда, че дву-
странните отношения ще 
продължат да се стабили-
зират и възстановяват.

Съвместна среща по въпроса за борбата  
с наркотиците с гостуваща в Китай  
американска делегация

Възобновяването на 
сътрудничеството 
в борбата с 
наркотиците 
между Китай и 
Съединените щати е 
сигнал за затопляне 
на двустранните 
отношения. 

Наблюдатели и 
бизнесмени също 
са на мнение, че 
посещението 
на японската 
делегация ще 
доведе до повече 
общи позиции в 
двустранното 
сътрудничество, 
като улесняване 
на обмена между 
хората и общи 
проекти в 
чистата  
енергия, и 
същевременно 
ще внесе повече 
позитивизъм в 
отношенията 
между Пекин и 
Токио, които 
преминаха 
през редица 
геополитически 
трудности през 
последните 
месеци.
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Китай отдава изключително значение  
на развитието на технологиите за изкуствен 
интелект и свързаните политики

Г
олемите езико-
ви модели, бази-
рани на алгори-
тми, изчислител-
на мощност и го-
леми данни, се 

превърнаха в основния по-
ток на развитието на тех-
нологиите за изкуствен ин-
телект (AI), като непрекъс-
нато дават сила на иконо-
мическото развитие на Ки-
тай. Признавайки огромния 
потенциал на технологията 
и практическото й прило-
жение в множество секто-
ри от икономическия и со-
циалния живот, китайски-
те законодатели както на 
централно, така и на про-
винциално ниво, активно 
обмислят иновативни идеи, 
за да се възползват от въз-
можностите за растеж, кои-
то сектора предлага.

Според официалните 
данни към октомври  

2023 г. в Китай са  
пуснати 238 големи 

езикови модела. 
Междувременно все 

по-голям брой универси-
тети, институти и инова-
тивни предприятия започ-
ват активно да инвестират 
и да развиват този сектор 
от технологиите за изкуст-
вен интелект. Големите ези-
кови модели привлякоха 
значително внимание през 
последните години. Про-
дуктите, базирани на тях, 
привличат значителна по-
требителска база, възполз-
вайки се от все по-добри-
те резултати, които моде-
лите показват.

Водещата китайска 
компания за изкуствен 

интелект iFLYTEK 
представи миналата 

година своя голям езиков 
модел базиран на AI, 
наречен Spark Desk. 

Броят на потребителите 
му надхвърли един милион 
само за 14 часа след стар-
тирането му. 

През март 2023 г. друга 
водеща компания в сектора 
– китайският технологичен 
гигант „Байду“ също пусна 
своя голям езиков модел, 
подобен на ChatGPT, наре-
чен Ernie Bot. Той може да 
предостави широка гама от 
услуги, като приветствени 
речи, чернови, бизнес пла-
нове, инструкции, диагра-
ми и мисловни карти, об-
хващащи много аспекти от 
работата и ежедневието на 
потребителите. 

Към 28 декември 2023 г.  
потребителската база на 
Ernie Bot надхвърля 100 ми-
лиона. Това е и първият ки-
тайски голям модел, който 
предоставя платени услуги 
за потребителите.

традиционната китайска ме-
дицина с възможностите на 
изкуствения интелект, га-
рантирайки качеството на 
лекарствата. 

В Шанхай пък изкустве-
ният интелект ще бъде при-
лаган в сферата на образо-
ванието, развивайки способ-
ностите на учениците и съз-
давайки образователен мо-
дел, ориентиран персонали-
зирано и лично към учени-
ка. В същото време се раз-
работват и регулации за на-
сърчаване на развитието на 
AI индустрията и установя-
ване на система за правна 
защита, която предоставя 
ясни насоки за прилагане-
то на технологията и индус-
триалното развитие.

Изкуственият интелект 
и всички продукти 

и услуги, свързани с 
него, със сигурност ще 
играят решаваща роля 

в задвижването на 
цифровата икономика на 
Китай в близко бъдеще. 
Все повече големи ези-

кови модели, базирани на 
AI, се представят на паза-
ра и все повече потребите-
ли използват техните услу-
ги в работата и ежедневи-
ето си. Иновациите в сфе-
рата носят положителни ре-
зултати в работните проце-
си на множество индустрии. 
AI e добро решение за по-
добряване на качеството на 
живот на възрастните хора, 
чудесен инструмент за раз-
работване на модерна пер-
сонализирана образовател-
на система, както и сред-
ство за повишаване на кон-
курентоспособността и ино-
вациите в различни регио-
ни на Китай.

Разработването на големи 
модели е важен фокус 

на бъдещите научни 
начинания, 

въпреки огромните техни-
чески предизвикателства и 
големите бариери за навли-
зане в сектора. Интегрира-
нето на големи модели в 
различни индустрии е от 
ключово значение за ефек-
тивното им използване в ре-
алната икономика и пости-
гане на устойчиво развитие. 
Китайските самостоятелно 
разработени големи модели 
на изкуствен интелект по-
стигат много добри резул-
тати, интегрирани в проце-
сите на минната индустрия, 
изследването и развитието 
на лекарства, метеорологи-
ята, сектора на финансите, 
интелигентното производ-
ство и управлението на же-
лезопътната мрежа на стра-
ната. В производствения 
сектор роботите, свързани 
с големите модели, помагат 

на работниците да подобрят 
ефективността си. В облас-
тта на транспорта отделите 
за управление на трафика 
могат да използват големи 
модели за оптимизиране на 
пътните условия.

Големите модели изис-
кват значителен капацитет 
на изчислителна мощност 
и ефективност поради тех-
ните сложни изискващи па-
раметри и структури. Гра-
дове като Пекин, Шънджън 
и Шанхай, известни като 
„първият ешелон“ на раз-
витието на изкуствения ин-
телект в Китай, увеличават 
предлагането на изчисли-
телна мощност. Тези гра-
дове поддържат политики 
за развитие на инфраструк-
тура за компютърна мощ-
ност. Според Бяла книга за 
индекса за развитие на из-
числителната мощност в 
Китай, интелигентната из-
числителна мощност пред-
ставлява 59% от цялата об-
ща изчислителна мощност 

в страната през 2023 г., кое-
то отразява бързия растеж 
в областта.
Както централните, така и 
местните власти активно 

проучват начини за 
насърчаване на растежа 

на сектора на изкуствения 
интелект. 

Технологията за AI вече 
се е установила като главна 
движеща сила за цифрова-
та икономика, давайки по-
тенциал за развитие на мно-
жество индустрии. В Пекин 
например официално беше 
предложено използването 
на роботи с програмиран 
изкуствен интелект в гри-
жите за възрастни хора, за 
да се подобри качеството на 
живот на застаряващото на-
селение. Тези роботи могат 
да предоставят услуги като 
хранителна помощ, меди-
цинска помощ и помощ за 
придвижване. В Шънджън 
има проект за инкорпо-
риране на принципите на 

Н
а 31 януари в 
Саня, провин-
ция Хайнан, бе-
ше публикуван 
„План за изграж-
дане на силицие- 

ва долина „Нанфан“ (2023 – 
2030)“, изготвен съвместно 
от Министерството на зе-
меделието и селските райо- 
ни, Националната коми-
сия за развитие и реформи 
и пет други отдела. 

Планът се фокусира 
върху висококачествено-
то развитие на индустрия- 
та за производство на се-
мена и представя цялост-
ни мерки за изграждане-
то на проекта.

По отношение на под- 
помагането на корпора-
тивни субекти провинция 
Хайнан въведе полити-
ки за подкрепа като суб-
сидии за насърчаване на 
корпоративни сливания 
и придобивания с макси-
мална субсидия до 10 ми-
лиона юана. 

Съществува също та-
ка и насърчаване на пред-
приятията да инвестират 
в иновации и да предоста-
вят максимална субсидия 
от 1 милион юана въз ос-
нова на 30% от годишното 
увеличение на финансира-
нето за научноизследова-
телска и развойна дейност. 

По отношение на опти- 
мизирането на бизнес сре-
дата провинция Хайнан за-
сили гаранциите за финан-
сови услуги и създаде фонд 

от 600 милиона юана, кой-
то се фокусира върху под-
помагането на най-съвре-
менните основни изслед-
вания.

Провинция Хайнан насърчава изграждането  
на силициевата долина „Нанфан“

Поглед към научно-технологичния град Sanya Yazhou Bay 
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„весела китайска Нова година“ и фолклорен 
фестивал „танцуващият дракон посреща 
пролетта“ в Китайския културен център в София
По традиция и тази година Китайският 
културен център в София под 
ръководството на Министерството на 
културата и туризма на Китайската 
народна република и Китайското посолство 
в София организираха за всички приятели 
на Китай от столицата и страната едно 
чудесно посрещане на китайската Нова 
година по случай 2024 г. – годината на 
Дракона. Тридневните празнични събития се 
състояха от 2 до 4 февруари в Китайския 
културен център. 

а 3 февруари с 
летящи драко-
ни и барабани в 
Центъра се про-
веде церемония-
та по откриване-

то на „Весела китайска Но-
ва година“ – фолклорен фес-
тивал „Танцуващият дра-
кон посреща пролетта“. Все-
ки можеше да се докосне 
до културата на най-обича-
ния китайски фестивал, да 
изживее веселието и щаст-
ливата поличба на Пролет-
ния празник и да се вклю-
чи в него, защото той беше 
офлайн и онлайн. 

Богатата дейност на 
ККЦ даде възможност на 
интересуващите се да на-
учат повече за китайска-
та Нова година, за духа на 
празника, който олицетво-
рява надеждата, привърза-
ността към семейството, 
хармонията, здравето и по-
читта към предците. Бъл-
гарските приятели на Ки-
тай получиха предварител-
на информация за най-ва-
жния празник за китайци-
те, отреден за събиране на 
семейството, за сбогуване 
със старото и приветства-
не на новото. Неговата зна-
чимост за световното кул-
турно наследство бе потвър-
дена и от резолюцията на 
ООН, приета на 22 декем-
ври 2023 г., за определянето 
му като празник, включен 
в Списъка на ООН. 

Разказът за прогонване-
то с червени фенери и фойе-
рверки на митичното жи-
вотно Ниен, което се появя-
ва в новогодишната нощ и 
причинява злини на хората, 
за 12-те зодиакални знака, 
които са свързани с древ-
ното китайско летоброе- 
не и метод за изчислява-
не на възрастта на хора-
та, за китайската тради-
ция, разделяща календара 

Н

година“ – фолклорен фести-
вал „Танцуващият дракон 
посреща пролетта“ присъст-
ваха временно управлява-
щият китайското посолство 
в България г-жа Уан Мин, 
зам.-председател на НС и 
председател на парламен-
тарната група за приятел-
ство България – Китай г-н 
Цончо Ганев, зам.-предсе- 
дателят на Народното съ-
брание Андрей Чорбанов, 
директорът на Китайския 
културен център в София 
г-н Хон Хай, зам.-кметът 
на Варна Павел Попов и 
представителят на област 
Смолян Момчил Караива-
нов. Тук бяха също пред-
ставители на българско-
то правителство, на учеб-
ни заведения и университе-
ти, фирми, сдружения и асо- 
циации, на китайската общ-
ност в България, на меди-
ите и приятели на Китай. 
Специални гости на съби-
тието бяха участниците в 
делегацията от китайския 

на 24 земеделски периода, 
привлече интереса на мно-
го хора. 

На официалното откри-
ване на серията от съби-
тия „Весела китайска Нова 

дълга история и задълбо-
чено сътрудничество. Като 
втората страна в света, уста-
новила дипломатически от-
ношения с Китайската на-
родна република, България 
винаги е проявявала при-
ятелски чувства към ки-
тайския народ. Той благо-
дари на Китайския културен 
център в София за важната 
му роля в културния и ту-
ристическия обмен между 
Китай и България през по-
следните шест години.

Видеопослание с най-до-
бри пожелания изпрати и 
г-н Ин Дзиенюн, директор 
на отдел „Култура, медии, 
телевизия и туризъм“ на 
град Нинбо. Той изтъкна, че 
от древни времена Нинбо 
е прозорец за обмен между 
източните и западните ци-
вилизации. През последните 
години градът е домакин на 
редица културни и туристи-
чески дейности за сътрудни-
чество и обмен между стра-
ните от Централна и Източ-
на Европа. През тази годи-
на ще се отбележи и 20-ата 
годишнина от побратимя-
ването на Нинбо и Варна. 
Той изрази надежда за на-
сърчаване на повече култу-
рен и туристически обмен 
между Китай и България 
чрез културния мост, съз-
даден от Китайския култу-
рен център в София.

С удар на гонг директо-
рът на Китайския културен 
център Хон Хай обяви офи-
циалното начало на поре-
дицата от дейности „Весе-
ла китайска Нова година“ 
2024 г.  

В празничния концерт  

Неповторимото преживяване с  
„Празнувах годината на Дракона в София“

град Цюенджоу.
Поздравления и при-

ветствени слова за успеш-
на, здрава и плодотворна 
година поднесоха г-жа Уан 
Мин, управляващ китайско-
то посолство в България, и 
г-н Цончо Ганев, зам.-пред-
седател на НС и председа-
тел на парламентарната гру-
па за приятелство Бълга-
рия-Китай. 

Г-жа Уан Мин поздрави 

присъстващите гости за 
новата година и представи 
културните традиции на ки-
тайския Пролетен фести-
вал в годината на Драко-
на, както и значението на 
задграничните дейности на 
„Весела китайска Нова го-
дина 2024 г.“. Тя специално 
подчерта постиженията на 
Китайския културен цен-
тър в София за насърчава-
нето на връзките между хо-
рата и културния обмен и 
взаимното обучение меж-
ду Китай и България през 
изминалата година. Изрази 
надежда, че по повод 75-ата 

годишнина от установяване-
то на дипломатически от-
ношения между Китай и 
България през 2024 г. кул-
турният обмен между две-
те страни ще бъде допъл-
нително засилен чрез раз-
лични дейности и сътрудни-
чество в областта на култу-
рата и туризма.

Г-н Цончо Ганев подчер-
та, че отношенията между 
Китай и България имат 
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участваха китайски и бъл-
гарски изпълнители. Съче-
тавайки традиционното и 
модерното изкуство, творци 
от Китай и България по-
казаха силата на културно-
то сътрудничество за едно 
по-добро общо бъдеще. Ис-
тинска естетическа наслада 
и съпреживяване предизви-
ка тяхното музикално, тан-
цово и артистично предста-
вяне. Художественият екип 
от град Цюенджоу, провин-
ция Фудзиен, Китай, пред-
стави традиционните ки-
тайски бойни изкуства уд-
зуцчюен, китайска мест-
на опера, кукли на кон-
ци, танци и други театрал-
ни представления в стил 
Южен Фудзиен. Възторже-
но бе посрещнато предста-
влението на бойните изку-
ства „Юмрукът на петимата 
предци“, защото китайски-
те бойни изкуства носят в 
себе си мъдрост, древна из-
точна философия и устрем 
към хармония. 

Красотата и грациозно-
то изпълнение на женския 
танц „Еритрония“ на мла-
дите танцьорки от Цюен-
джоу, танцът с костюми 
„Красивите момичета от 
Хуейан“, китайският стил 
опери Гаодзя и Лиюен, тра-
диционният музикален ин-
струмент гуцин събраха 
заслужени аплодисменти. 
Спектакълът за народна 
музика „Планини и реки“, 
музикалното и танцово из-
пълнение „Празнична пе-
сен“, китайско-българският 

дует „Луната представлява 
сърцето ми“ предизвикаха 
овациите на присъстващи-
те. Млади български изпъл-
нители представиха перку-
сионния спектакъл „Лице в 
лице“ с 5 вида традиционни 
тъпани от различни стра-
ни и етнически групи; уче-
ници изпълниха „Пейзаж“ 
и жизнерадостната и праз-
нична новогодишна песен 
„Честито, честито“. 

Концертът бе музикал-
но и танцово пътешествие 
в две различни култури, по-
казвайки хармонията меж-
ду тях. 

И както на всеки нового-
дишен празник има пода-
ръци, и тук бе разиграна 
томбола и печелившите си 
тръгнаха с награди. Чудес-
ният празничен концерт по 
случай китайската Нова го-
дина завърши с пожелание 
към всички за благополу-
чие, късмет, успех и щастие. 

Фолклорният фестивал 

нематериалното културно 
наследство от Цюенджоу. 
Присъстваха възможнос-
ти за туристически марш-
рути в Китай, показана бе 

ните зали с различна на-
соченост. Участниците мо- 
жеха да намерят в него раз-
нообразие от интересни тра-
диционни китайски народни 

дейности, в които да се 
включат, като писане на ку-
плети, разглобяване на пръс-
тени с метални халки, из-
рязване на хартия, говорене 

изложбата на туристически 
снимки „Поезия и живопис 
на Джъдзян“. Популяризи-
рано бе логото на марката 
за промоция на чуждестра-
нен туризъм „Нихао! Ки-
тай“, насърчавайки по-на-
татъшното сътрудничество 
в туристическата индустрия 
между Китай и България.

Фолклорният фестивал 
предизвика голям общест-
вен и медиен интерес – из-
лъчвани бяха репортажи по 
няколко телевизии, включи-
телно и по националната. 
Церемонията по откриване-
то беше излъчена за първи 
път на живо във Facebook. 
Екипът на ККЦ показа чу-
десни възможности, профе-
сионализъм и креативност. 
Седмици преди събитие-
то той организира успеш-
на промоционална кампа-
ния, публикува информа-
ция и активно контактува 
чрез социалните медии като 
Facebook, Instagram и Tiktok, 
с повече от 2500 харесвания 
и коментари, предизвиквай-
ки голям интерес.

Фолклорният фестивал 
се превърна в атрактивно 
място за снимки – Драконо-
вата порта, пролетните сти-
хове и йероглифът за щас-
тие фу „福“, драконите, но-
сещи благополучие и къс-
мет, и ярките фенери, бало-
ните подчертаваха силната 
новогодишна атмосфера и 
привлякоха много хора.

Освен това Центърът из-
ложи и физически модел 
на ракетата носител China 
Aerospace Lijian-1 Yao-3, коя-
то беше изстреляна успешно 
на 23 януари. Ракетата но-
сител Lijian-1 Yao-3 бе изри-
сувана с логото на марка-
та „Весела Китайска нова 
година“ и образа на талис-
мана Дракон. Макетът е из-
работен от Министерство-
то на културата и туризма 
на Китай с цел демонстри-
ране на космическата тех-
ника на Китай.

По време на фолклор-
ния фестивал бяха пред-
ставени и много елементи 
от град Нинбо, предаващи 
уникалния новогодишен 
вкус на града, които при-
влякоха поток от желаещи 
да получат информация за 
пазара на културния тури-
зъм там. Представена бе и 
пищна „Новогодишна ве-
черя“ чрез макети на храна 
на „Стоте ястия от кухня-
та на Нинбо, нощно пирше-
ство на Павилиона Тиен’и“, 
позволявайки на българите 
да научат за уникалния но-
вогодишен вкус на Нинбо 
на хиляди километри раз-
стояние. 

Елементи от Нинбо са 
интегрирани и в градския 
пейзаж на София по случай 
Нова година – със снимки 
от Големия Буда от плани-
ната Сюедоу, пристанището 
Джоушан, мостът Ханджоу 
– Нинбо и много други. 
Спирки на градски транс-
порт и трамвайна линия в 
София се превърнаха в на-
чин за популяризиране на 
Нинбо и „Нихао! Китай“ 
пред българската публика. 

Красимира иванова

на китайски, предизвикател-
ства с пръчици, хвърляне на 
стрелички, правене на пел-
мени и др. 

Всеки можеше да участ-
ва в томбола с богати пода-
ръци, да се облече в тради-
ционни китайски облекла, 
да се включи в чаена цере-
мония. Атмосферата беше 
празнична, хора на различ-
на възраст, млади и стари, 
изпълваха ателиетата и се 
включваха в различни дей-
ности, снимаха се и се заба-
вляваха с удоволствие.

Културно-туристически-
ят базар „Драконът се рад-
ва на пролетта“ бе иновати-
вен акцент. На базара освен 
традиционните чайове, сер-
визи, книги, културни про-
дукти, беше представено и 

„Весела китайска Нова го- 
дина” продължи три дни 
и събра над 1500 българ-
ски приятели. Центърът бе 
отворил всички етажи на 
сградата чрез дейности като 
дегустация на храна, артис-
тични представления, па-
зар за култура и туризъм и 
фолклорни преживявания. 
Специално бе показано как 
се правят китайски пелме-
ни и се приготвят китайски 
специалитети, като нового-
дишни сладкиши със суше-
ни плодове, което позволи 
на участниците да опитат 
китайски деликатеси и да 
усетят силния вкус на Ки-
тайската Нова година.

ККЦ бе подготвил на-
ръчник за обиколка в отдел- 

Г-жа Уан Мин, временно управляващ посолството на КНР 
в България, поздравява участниците при откриването на 

Пролетния фестивал в ККЦ

Поздравление поднесе и зам.-председателят на 
Народното събрание и председател на парламентарната 
група за приятелство България – Китай г-н Цончо Ганев
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Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

Инициативата „Един пояс, един път“, която отбеляза своята  
10-а годишнина през 2023 г., се превърна в ключова международна 
платформа за сътрудничество и добави нови двигатели за 
растежа на световната икономика в момент, когато светът е 
изправен пред огромни промени. Чрез изграждането на железопътни 
линии, магистрали, електроцентрали и язовири, платформата 
за сътрудничество помага на местните хора в Азиатско-
тихоокеанския регион да водят по-добър живот. Чрез засилване 
на сътрудничеството и обмена между народите, тя популяризира 
визията за общност на споделена съдба.

„един пояс, един път“ – ключова международна 
платформа за сътрудничество

чертавайки план 
за следващото 
десетилетие, Ки-
тай се ангажи-
ра да насърча-
ва всички стра-

ни да се стремят към рав-
ноправно сътрудничество и 
взаимна изгода, задвижвай-
ки партньорството в рамки-
те на „Един пояс, един път“ 
в нова фаза, характеризира-
ща се с висококачествено 
развитие. Данните показ-
ват, че от 2013 г. до октом-
ври 2023 г. общият внос и 
износ между Китай и ико-
номиките, участващи в об-
щото изграждане на „Един 
пояс, един път“, е надхвър-
лил 21 трилиона долара, а 
преките инвестиции на Ки-
тай в партньорските държа-
ви в рамките на инициати-
вата са надхвърлили 270 ми-
лиарда долара. Инициатива 
„Един пояс, един път“ дава 
пример за стабилна и без-
препятствена търговия меж-
ду участващите държави.

1035-километровата 
железопътна   

линия Китай – Лаос, 
която беше пусната в екс-
плоатация през декември 
2021 г., е генерирала пове-
че ползи откакто започна 
трансграничните си път-
нически услуги през април 
2023 г. Свързвайки лаоска-
та столица Виентян с Кун-
мин, столицата на югоза-
падната китайска провин-
ция Юннан, железопътна-
та линия бързо се превър-
на в предпочитан вариант 
за все по-голям брой меж-
дународни пътници.

„Инициативата „Един 
пояс, един път“ 

играе критична роля 
в изграждането на 

свързаност в рамките на 
АСЕАН (Асоциацията на 
страните от Югоизточна 
Азия) и между Китай и 

страните от АСЕАН“, 
каза Тон Мъндейвид, из-
следовател в Asian Vision 
Institute – независим мозъ-
чен тръст, базиран в Пном 
Пен, Камбоджа.

В Бангладеш първият  
влак от проекта за 

железопътна връзка на 
моста Падма 

потегли от нова гара в по-
крайнините на столицата 
Дака на 10 октомври 2023 г.,  

О

сбъдвайки мечтата на мно-
го поколения бангладешци“, 
заяви премиерът на страна-
та Шейх Хасина. 

Цялата 172-километро-
ва линия, която в крайна 
сметка ще стига до Джа-
шор в югозападната част 
на Бангладеш, е планира-
на да бъде завършен през 
2024 г. Тя ще служи като 
жизненоважен канал, който 
свързва Дака и повече от 
20 области в южната част 
на Бангладеш. Това ще е и 
важна част от трансазиат-
ската железопътна мрежа 
за насърчаване на регио-
налната свързаност и ико-
номическото развитие.

В Камбоджа 
финансираното от Китай 

международно летище 
„Сием Реап Анкор“ 

в провинция Сием Реап в 
северозападната част на 
Камбоджа беше офици-
ално открито на 16 ноем-
ври. „Това носи надежда за 
по-добро свързване на Кам-
боджа със света“, заяви кам-
боджанският премиер Хун 
Манет и добави, че лети-
щето ще даде голям тласък 
на туристическия сектор в 
Сием Реап и местните жи-
тели ще се възползват пря-
ко от него.

За Хайрул Икмал, жител 
на Малангненга, провинция 
Пурвакарта, Индонезия, 

високоскоростната 
железопътна линия 
Джакарта – Бандунг 

под сътрудничеството на 
инициативата „Един пояс, 

стна железопътна линия, 
който е използвал изцяло 
китайски железопътни сис-
теми, технологии и индус-
триални компоненти, про-
ектът е създал около 51 000 
работни места в Индонезия.

Знакови проекти в регио- 
на като тези обхващат и 
широк спектър от области 
извън транспорта. През по-
следното десетилетие съ-
трудничеството по иници-
ативата „Един пояс, един 
път“ включва зелено и ви-
сококачествено развитие и 
носи социално-икономиче-
ски ползи за регионалните 
икономики, подобрявайки 
живота на местните хора и 
инфраструктурата и пред-
лагайки възможности за 
по-нататъшен растеж в зе-
ления сектор.

Абид Кайюм Сулери, 
изпълнителен директор на 
Института за политика за 
устойчиво развитие, бази-
ран в Исламабад, заяви, че 

Китай не само  
е помогнал на Пакистан 

да преодолее тежката 
енергийна криза, 

но и е подпомогнал 
насърчаването на зеленото 

развитие. 
В северозападната част 

на Пакистан изграждането 
на хидроенергийния проект 
„Суки Кинари“ бележи зна-
чителен напредък. 

С обща инсталирана 
мощност от 884 мегавата, 
проектът се очаква да ге-
нерира около 3,21 милиар-
да киловатчаса чиста елек-
троенергия годишно, заме-
няйки 1,28 милиона мет-
рични тона въглища и го-
дишно намалявайки с 2,52 
милиона тона емисиите на 
въглероден диоксид.

Стартира събитието  
„година за междуличностен 
обмен между Китай и аСеаН“

итайският пре-
миер Ли Цян от-
прави поздравле-
ния по повод „Го-
дина за между-
личностен обмен 

между Китай и АСЕАН“,  
чийто старт бе даден не-
отдавна с официална це-
ремония. 

Ли Цян заяви, че Ки-
тай очаква с нетърпение 
да работи със страните от 
АСЕАН за успеха на съ-
битието, което дава въз-
можности за реализиране 
на инициативите за гло-
бално развитие, глобал-
на сигурност и глобална 

К

линия Джакарта – Бан-
дунг е обработила 1 ми-
лион пътувания, осигуря-
вайки по-добър и качест-
вен транспорт на жители-
те и повишавайки доходи-
те на местното население. 
Икмал казва, че иска да 
отвори собствено студио за 
заваряване, в което да обу-
чава повече местни младе-
жи в занаята и да развива 
собствения си бизнес.

Според статистиката, 
предоставена от Kereta 
Cepat Indonesia China, 

консорциум за съвместно 
предприятие между индо-
незийски и китайски фир-
ми, който изгражда и уп-
равлява високоскоростната 
железопътни линия, 45 000 
индонезийски служители 
са били обучени на място 
по време на изпълнението 
на проекта. 

Като първи чуждестра- 
нен проект на високоскоро- 

цивилизация, както и за 
насърчаване на азиатските 
ценности за мир, сътруд-
ничество, толерантност и 
интеграция.

Сонексай Сифандон, 

премиерът на Лаос – стра-
ната ротационен председа-
тел на АСЕАН, също от-
прави поздрави по повод 
официалното стартиране 
на събитието.

един път“ променя живо-
та му. Преди той е работ-
ник на поточна линия във 
фабрика за обувки, но след 
откриването на линията на-
мира много по-добра рабо-
та като заварчик в по-от-
далечен район. 

Благодарение на новата 
железопътна линия Икмал 
има възможност да се раз-
вива и да подобри живота 
си, благодарение на инфра-
структурната основа.

142-километрова висо-
коскоростна железопътна 
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Възход на традиционно облекло чрез 
интегриране на културата и съвременността

помощта на ди- 
гитализацията и  
развитието на 
технологиите в 
страната през 
последните го-

дини, облеклото с тради-
ционни китайски култур-
ни конотации става извест-
но на все повече потреби-
тели. Разбира се, техноло-
гиите помагат и за произ-
водството. Фабриките и за-
наятчийските работилници, 
специализиращи в изработ-
ката на такива традицион-
ни китайски дрехи, стават 
по-бързи, производството – 
по-енергично, а продуктите 

се получават с много по-до-
бро качество, което позво-
лява на китайското тради-
ционно облекло да излезе 
дори на международните 
пазари.

Сие Линлон е съоснова-
тел на марката за тради-
ционно китайско облекло 
„Джидзаосъ“. Като млад, 
той се интересува много от  
развитието на науката и ино-
вациите. През 2020 г. Сие,  
заедно с други шестима свои 
приятели основават „Джи- 
дзаосъ“. Периодът съвпада 
с времето на изключител-
ния бум в онлайн търсене-
то на традиционно китайско 

облекло – производители-
те в тази пазарна ниша из-
ползват електронната тър-
говия, предаванията на жи-
во и други промоции, за да 
увеличат общия брутен сто-
ков обем на традиционно 
китайско облекло онлайн. 
Затова младите предприе-
мачи решават да се вклю-
чат в този бизнес и да тран-
сформират веригата за дос-
тавки на облеклата.

Как да се индустриали-
зира традиционната техно-
логия за тъкане? Според 
Сие Линлон някои специал- 
ни шевици са толкова слож-
ни и заплетени, че в древни 

времена е можело да бъ-
дат изтъкавани само по 2 
до 3 сантиметра на ден, из-
исквайки изключителното 
внимание и съсредоточе-
ност на майстора. В наши 
дни, програмирайки проце-
са на компютър, машина-
та може да тъче шарки спо-
ред предварително зададе-
ните чертежи. 

Чрез индустриалната 
трансформация марката на 
Сие Линлон „Джидзаосъ“ 
в момента е в състояние 
да тъче едновременно до 12 
цвята сатен и да постигне 
95% реставрационен ефект 
на древните занаяти. Така 

С

цикълът на доставка не са-
мо е съкратен, но и цената 
на полата „мамиен“ също 
спада значително, което я 
прави по-достъпна за обик-
новения потребител.

Дигитализацията на ка-
налите за дистрибуция съ-
що е друг важен фактор за 
популяризирането на об-
леклата в традиционен ки-
тайски стил. Чрез навлиза-
нето в различни платформи 
за онлайн търговия „Джи- 
дзаосъ“ привлича внима-
нието на множество по-
требителски групи, вклю-
чително и много нови лю-
бители на този специфичен 
стил мода. Не само това, но 
увеличаването на достъп-
ността на дрехите в тради-
ционен стил благоприятства 
за модернизирането им, ка-
то все повече потребители 
и дизайнери се чувстват го-
тови да експериментират с 
него и да го комбинират с 
по-модерни стилове.

Анализаторите посочват, 
че възходът на традицион-
ното китайско облекло е до-
бър пример за интегриране-
то на традиционната култу-
ра и съвременния живот. В 
бъдеще интегрирането по 
подходящ начин на съвре-
менните концепции и тра-
диционните елементи в об-
леклото ще бъде от полза 
за дългосрочното развитие 
на индустрията.

През последните години 
полата „мамиен“, която е 
част от нематериалното 
културно наследство 
на Китай, стана много 
популярна в модната 
индустрия. Все повече 
млади хора избират да 
експериментират с този 
традиционен вид пола в 
китайски стил. 
Тя набира особена 
популярност в областта 
на електронната 
търговия и предаванията 
на живо в онлайн 
платформите, като 
изключително много 
време заема едно 
от първите места в 
класациите за продажба 
на дрехи.

общЕство

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.П

П

реди зимната ва-
канция първо-
класниците от 
училище в град 
Чанша, провин-
ция Хунан, полу-

чават резултатите си за из-
миналия срок. Към всяка 
оценка има и по една кра-
сива картинка, която е на-
правена от младата учител-
ка Джан Ифей.

Всеки ден Джан рисува 
за учениците в свободно-
то си време. Всеки от тях 
има собствена картина, ка-
то футболист, танцьор, пе-
вец, учен или художник. 
Всички картини предста-
вляват характерните особе-
ности и спецификите на де-
цата. Така всъщност учител-
ката показва, че ги разбира 
по-добре. Според нея една 
картина от учител за деца-
та може да стопли сърцето 
и да им вдъхне надежди и 
очаквания за бъдещето. Де-
цата винаги са изненадани 
и развълнувани, когато по-
лучават картините си и съ-
пътстващия ги коментар.

Първи клас е ключов пе-
риод за децата, в който се 
развиват техните навици и 
интереси към ученето. В 
клас Джан често използва 

роект, насочен 
към социално 
подпомагане на  
ветерани в нуж-
да е облагодете- 
лствал прибли-

зително 53 000 ветерани в 
цял Китай. Той стартира 
през 2020 г. и е дело на 
Министерството по дела-
та на ветераните и някол-
ко социални организации.

През последните три го-
дини проектът успява да 
събере средства и консу- 

мативи на стойност пове-
че от 200 милиона юана 
(около 28,15 милиона щат-
ски долара). 

Министерството по де-
лата на ветераните и парт-
ньорските му организации 
представиха план за под-
новяване на проекта, кой-
то предвижда работа за 
подпомагане на още око-
ло 7000 ветерани от Корей-
ската война и други бивши 
военнослужещи и техните 
семейства.

забавни игри в изучаване-
то на китайските йерогли-
фи. Този иновативен начин 
постига добър ефект и пе-
чели симпатиите на учени-
ците. Опитните възрастни 
учители също оценяват ви-
соко усилията на Джан.

Когато Джан разговаря 
с учениците, тя се навежда 
към тях и дори ги прегръ-
ща като майка или по-го-
ляма сестра. По време на 
часовете по физическо въз-
питание тя спортува заедно 
с децата и играе бадмин-
тон с тях. Според ученици-
те Джан Ифей има уника-
лен чар и професионали-
зъм, а по-големите често се  

Млада учителка преподава 
по иновативен начин 

Социален проект 
за ветерани е 
подпомогнал над 
50 хиляди бивши 
военнослужещи

връщат да я видя след за-
вършването си.

Джан Ифей скромно 
казва, че няма някаква уни-
кална способност, а просто 
харесва много децата. Кога-
то види усмивките им, и тя 
става щастлива. „Когато си 
изморен или чувстваш на-
тиск от ученето, не забра-
вяй да погледнеш облаци-
те на небето и цветята по 
земята. Те са красиви и по-
казват жизненост. Така мо-
же да балансираш ученето и 
живота, това е важно“, каз-
ва Джан Ифей на ученици-
те и продължава да ги под-
крепя с всеки изминал уче-
бен час.
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здравЕ

Ерик СолхайМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ооН 
за околната среда

итайски клини-
чен екип им-
плантира успе- 
шно безжичен 
процесор в че-
репа на парали-

зиран мъж, възстановявай-
ки значително двигателни-
те му функции.

Пациентът е бил с пъл-
но увреждане на гръбнач-
ния мозък в резултат на 
автомобилна катастрофа, 
в следствие на което ръ-
цете и краката му са би-
ли  напълно парализира-
ни цели 14 години. Благо-
дарение на манипулацията 
сега той успява самостоя-
телно да пие вода от бутил-
ка, което е огромно подо-
брение в сравнение с пре-
дишното му състояние.

Процесорът е с размер 
на монета и успешно ула-
вя нервните сигнали в об-
ластта на мозъка, която 

итай продължава да надграж-
да своите постижения в упра-
влението на качеството на въз-
духа. Говорител на Министер-
ството на екологията и окол-
ната среда заяви, че делът на 

дните с добро качество на въздуха през 
изминалата 2023 г. е достигнал 85,5 про-
цента. Това е увеличение с 3,5% в срав-
нение с 2019 г. Средната концентрация 
на фини прахови частици (PM2,5) в гра-
довете в Китай е била 30 микрограма 
на кубичен метър през 2023 г.

Само през есента и зимата на 2023 г. 

Министерството на екологията е моби-
лизирало повече от 2400 собствени слу-
жители и над 9700 служители на мест-
ните правоприлагащи органи, провеж-
дайки 8 кръга от проверки и инспекции, 
идентифицирайки над 16 000 проблемни 
предприятия и регистрирайки над 32 000 
екологични проблема, свързани с качест-
вото на въздуха. „Министерството пола-
га координирани усилия за насърчаване 
на висококачествено икономическо раз-
витие и високо ниво на защита на еко-
логичната среда“, коментира говорите-
лят Пей Сяофей.

К

К

Мозъчен имплант помага  
на парализиран пациент

85,5% от дните на 2023 г. –  
с добро качество на въздуха

контролира сетивните и 
двигателните функции. Ус-
тройството е разработка 
на екип от пекинския уни-
верситет „Цинхуа“. 

Министерството на 
промишлеността и ин-
форматизацията на Ки-
тай е поело ангажимент 
да подкрепи бъдещите ин- 

дустрии, които ще използ-
ват тази технология, за да 
подобрят състоянието на 
пациенти с тежки гръбнач-
ни увреждания и напред-
нал стадий на епилепсия. 
Има реални надежди тех-
нологията да намери ши-
рокомащабно приложение 
в бъдеще.

ървото и най-важ- 
но условие, ако 
искаме да сме 
дълголетници, е  
да сме здрави. 
Но колко от нас 

наистина се грижат за здра-
вето си? Съветите за дъл-
голетие на пръв поглед из-
глеждат много елементар-
ни, но не всеки има доста-
тъчно воля и търпение да 
ги следва докрай. За да сте 
винаги във форма и да съх-
раните баланса между енер-
гиите Ин и Ян, е достатъч-
но да се храните баланси-
рано, да спортувате редов-
но и да поддържате добро-
то настроение!

1. По-малко месо  
и повече соеви продукти
В нашето меню по прин-

цип преобладава месото. 
В китайските ресторанти 
картината не е по-различ-
на. Изборът за вегетариан-
ците не е много голям. Но 
според таблицата за здраво-
словно хранене подходящо-
то количество месо за ден е 
75 г, т. е. парче с големината 
на карта за игра. Тези, кои-
то се занимават с по-тежка 
физическа дейност, могат да 
похапват червено месо, но 
тези, които седят в офиса, 
и възрастните е по-добре да 
изберат бялото. 

За хората с наднормено 
тегло, болести на сърцето, 
високо кръвно налягане е 
препоръчително да нама-
лят консумацията на месо 
и да добавят повече соеви 
продукти в менюто си. В 
Китай наричат соята „ме-
со, родено от земята“.  

2. По-малко сол  
и повече оцет

Солта не само унищожа-
ва калция в организма, но 
е и сред причините за висо-
кото кръвно. Когато готви-
те вкъщи, освен че трябва 
да добавяте по-малко сол, 
трябва да ограничите и упо-
требата на соев сос, домате-
но пюре, къри и други со-
лени подправки. Особено 
трябва да внимавате с го-
товите храни или полуфа-
брикатите като консерви, 
чипс и т. н. 

Оказва се, че оцетът е 
здравословна подправка в 
кухнята. Когато пържите, 
може да добавяте по малко 
от него, да мариновате зе-
ленчуците в оризов оцет, за 
да намалите лошия холесте-
рол. Когато готвите риба и 
бульон от кости, също мо-
же да добавите малко оц-
ет, което ще помогне за ус-
вояването на калция. 

3. Яжте по-малко и 
дъвчете повече

Не чакайте да преглад-
неете, а още когато усетите 
лек глад, пригответе трапе-
зата. Най-добре е, ако това 
става по едно и също вре-
ме всеки ден. Използвайте 
малки и прозрачни съдо-
ве за хранене. Не бързай-
те да се нахраните. Всеки 
път отделяйте най-малко  

П
8 важни навика, които удължават живота

населението вече е загубило 
навика да ходи пеша. Всъщ-
ност ежедневното 30-минут-
но ходене на въздух подсил-
ва имунната система и тя 
работи по-ефективно. 

7. По-малко се тревожете 
и повече се усмихвайте
Търсенето на престиж, 

грижите как да спечелим па-
ри, за дома и децата са изпи- 

20 минути за това, защо-
то едва тогава мозъкът ще 
изпрати сигнал, че сте си-
ти. По принцип всяка хапка 
трябва да се сдъвква 15 – 20 
пъти, за да се усвои по-лес-
но от организма. 

4. Обличайте се по-леко  
и се къпете по-често

В Китай има една пого-
ворка, която гласи: „Обли-
чайте се топло през проле-
тта и по-леко през есента“. 
Всъщност „по-лекото обли-
чане през есента“ не означа-
ва да мръзнете, а да добавя-
те постепенно топли дрехи. 
Прохладният въздух ще по-
могне на метаболизма и ще 
повиши приспособяването 
на организма към по-ниски-
те температури. 

Къпането с топла во-
да ще възстанови силите и 
ще помогне за добрия сън. 
Най-подходящо е да се къ-
пете сутрин, защото това ще 
ви ободри, а вечер по-добре 
1 – 2 часа преди лягане да 
поседите във ваната. Тем-
пературата на водата тряб-
ва да е около 40 – 50 гра-
дуса, т. е. малко по-висока 
от телесната температура. 

5. По-малко лекарства и 
се движете повече

Без значение колко до-
бра е рецептата, пиенето на 
лекарства трябва да е „по-
следният ви избор“. Ако се 
случи да настинете, не бър-
зайте да посягате към хап-
четата, а се вземете в ръ-
це. Има достатъчно други 
начини да се избавите от 
простудата. 

Ако нямате навика все-
ки ден да спортувате, пиене-
то на хапчета губи смисъла 
си. Последните изследвания 
показват, че ежедневните 15 
минутни тренировки удъл-
жават живота средно с три 
години. Например бързото 
ходене, лекият бяг, карането 
на колело са сред „най-до-
брите лекарства“. 

6. По-малко се возете, 
повече ходете

Едно изследване показ-
ва, че в наши дни все по-
вече хора се возят и забра-
вят да ходят. Около 25% от 

сани на лицето на всеки. 
Защо не се опитате да про-
мените това изражение? 
Четиригодишните деца се  
смеят на всеки 4 минути, а 
възрастните трябва да пра-
вят това поне на всеки час. 
Смехът не само укрепва бе-
лите дробове, но и пома-
га да отслабнете, успокоя-
ва сърцето. 

Всеки има моменти, ко-
гато губи контрол, но ни-
що не ви пречи да изгле-
дате един хубав филм, на-
правете няколко обиколки 
около блока, хапнете нещо 
вкусно или да прекарате ве-
черта с приятели. 

8. Искайте по-малко  
за себе си и давайте 

повече на другите
Нищо не ви пречи да 

помагате повече на други-
те. Дребните добри дела ще 
ви помогнат да почувства-
те смисъла на живота, да 
се почувствате удовлетворе-
ни и досадата и огорчение-
то ще се разсеят като дим. 
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Ерик СолхайМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ооН 
за околната среда

традиции

Пролетният фестивал – най-голямото 
годишно събитие в милиарден Китай

П
ролетният фес-
тивал е най-го-
лемият празник 
за китайците и 
може да се срав-
ни по значение 

с Коледа в западните тра-
диции. Въпреки че с тече-
ние на времето са настъ-
пили промени в смисъла и 
начина на празнуване, ста-
тутът на Пролетния фести-
вал в живота и съзнанието 
на китайците е незаменим.

Казват, че този  
празник вече има 

4000-годишна история. 
В началото се е наричал 

„Суей“ (година). Около 1000  
г. пр. н. е. хората започват 
да наричат празника „Ниен“  
– реколта. Ако в годината 
се събере добра реколта, 
то тя се казва „Йоуниен“, а 
ако има богата реколта, то 
е „Дайоуниен“.

Според китайските оби-
чаи Пролетният празник за-
почва от 23-ия ден от двана-
десетия месец по китайския 
лунен календар и продъл-
жава до 15-ия ден от пър-
вия месец на новата годи-
на – Празника на фенери-
те, т. е. общо около 3 сед-
мици. Тази година Пролет-
ният празник се отбелязва 
на 10 февруари.

Последната вечер от 
старата година по 

китайския лунен календар 
се нарича „Чуси“. 

Чу означава ликвиди-
ране, Си е вечер и затова 

Чуси е посветен на изпра-
щането на старата и посре-
щане на новата година. В 
страната Чуси има и дру-
ги наименования – „Чуйе“,  
„Ниенйе“ и „Ниенсанши“. 
В този ден се извършва ри-
туалното почистване на къ-
щите за прогонването на 
старото и получаване на 
новото и се окачват фенери. 

По време на Чуси, хората 
пият напитката „Тусу“, смес 
от вино или вода и вярват, 
че тази напитка може да 
прогони болестите и бед-
ствията. Според медицин-
ски данни „Тусу“ предста-
влява комбинация от 7 ле-
карствени билки. 

В навечерието на новата 
година всичките членове 

на семейството се събират 
заедно около трапезата 

– това е неизменна част от 
този празник. Но в различ- 

На първия ден на новата 
година всички членове на 
семейството обличат нови 

празнични дрехи 
и посрещат гости или оти-
ват на гости. Ако между 
роднините е имало споро-
ве, то по време на Пролет-
ния празник те си гостуват 
взаимно, за да се помирят.

Празничната програма 
в тези дни е много пъстра 
и разнообразна. На някои 
места се изпълняват опери 
и се пускат филми, на дру-
ги се организира танцът на 
лъва или се провеждат раз-
лични храмови празници.

Неизменна част от праз-
ничната атмосфера са и спе-
циалните двойки стихове и 
картини, както и 

многобройните  
празнични фенери, 

произведени според ки-
тайските традиционни за-
наяти. Върху фенерите са 
изобразени фигури на жи-
вотни, герои, както и пей-
зажи и др.

Наред с повишаването 
на жизнения стандарт, начи-
ните за прекарване на Про-
летния празник на китайци-
те също се изменят. 

Екскурзията в 
провинциите или чужбина 

става мода особено сред мла-
дите. И тази година по вре-
ме на Пролетния фестивал 
китайците ще осъществят 
в родината и извън нея по-
разителните девет милиар- 
да пътувания!

ните краища на страната 
има много различни нави-
ци и обичаи. 

В Южен Китай обикно-
вено има десетина ястия на 
трапезата, сред тях задъл-
жително присъстват тофу и 
риба, защото произнасянето 

визия, играят карти и дру-
ги чак до идването на нова-
та година, което се нарича 
„Шоусуей“ – запазване на 
годината. При настъпване-
то на новата година се пус-
кат фойерверки за изгонва-
не на злите сили. 

им е еднакво с йероглифи-
те за богатство. 

В Северен Китай пел-
мените играят главна роля  
на новогодишната трапеза. 
Всичките членове на се-
мейството заедно приготвят 
пелмените, като във фините 
кръгли палачинки от браш-
но се слага вкусен пълнеж 
и ги варят в гореща вода. 

След вечеря обикновено 
възрастните дават пари 

на децата, наричани 
„Ясуейциен“. 

Хората прекарват вечер-
та заедно, като гледат теле- 
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култура

О
ще от началото на юби-
лейната година от ус-
тановяване на дипло-
матическите отноше-
ния между България и 
КНР, културните съби-

тия между двете страни стартират 
успешно и многообразно. Продъл-
жават гастролите в Поднебесната 
на известни български музиканти 
– изпълнители, диригенти, препо-
даватели по музика, солисти и ор-
кестранти.

След посрещнатия с бурни апло-
дисменти и овации от китайската 
публика известен български дири-
гент Найден Тодоров в първите дни 

Росица Банева: Културата и изкуството са 
мост за ползотворно партньорство

Китайските меломани 
имаха удоволствието да 
се запознаят с известната 
българска пианистка 
маестра Росица Банева 
по време на рецитал 
в концертната зала на 
административния център на 
провинция Дзянсу Нандзин. 
Малко преди началото на 
концерта тя даде интервю 
за КМГ и заяви: „Във всеки 
момент се стремя да давам 
най-доброто от себе си, и 
като изпълнител, и като 
преподавател”.

на годината, в която отбелязваме 
75-летието от създаването на КНР 
и установяването на дипломатиче-
ски отношения между България и 
Китай, дни по-късно е авторският 
концерт на известната българска 
пианистка и преподавател в Ки-
тай – маестра Росица Банева. Заед-
но с нея на сцената на концертната 
зала в град Нандзин, китайските 
любители на класическата музика 
се наслаждават и на изпълнението 
на още двама известни гост-музи-
канти – Патриция Педраза и Гон-
зало Миер.

В годината, когато честваме 75-го-
дишнината от дипломатическите 

отношения между България и Ки-
тай е изключително важно колкото 
се може по-задълбочено и обстойно 
не само да си припомним събития 
и факти от изминалите години, но 
и да продължим да се запознава-
ме и изучаваме настоящото  кул-
турно сътрудничество между двете 
страни. Културното сътрудничество 
е една от най-важните и значими 
области, защото всички знаем, че 
„меката дипломация” – културата 
и изкуството, са мостът за ползот-
ворно и ефективно партньорство и 
през следващите десетилетия.

Освен като изпълнител, маестра 
Банова е и преподавател в Китай 
от 2012 г., като професор в универ-
ситета „Лудун“ в Иентай – Китай. 
Там тя е водила майсторски клас 
по пиано. Имала е също и някол-
ко майсторски класа в Шанхай и 
Уейхай. Известната пианистка е но-
сител на множество международни 
награди за пиано във Франция, Ав-
стрия, Гърция, Индонезия, Русия, 
Виетнам, Тайланд, САЩ, Чехия, 
България и други страни по света.

В интервюто за КМГ маестра 
Банева споделя и опита си като 
преподавател на китайски учени-
ци. Тя се възхищава на дисципли-
ната и усърдието на китайските си 
ученици и подчертава, че за тях 

преподавателят е като „бог” – те го 
уважават много, слушат го внима-
телно, изпълняват препоръките му 
и се стремят да поправят грешки-
те, които са допуснали.

„Преподавам в Нандзин, бивша 
столица на Китай. Преподаването в 
Китай за мене е удоволствие. Уче-
ниците са на много високо профе-
сионално ниво и това, което искат, 
е да учат. Те са дисциплинирани, 
винаги много внимават и запис-
ват прилежно всичко, което им се 
казва. За тях е обида, ако учите-
лят трябва да повтори това, което 
вече е казал. За китайските учени-
ци учителят е на нивото на роди-
телите и на „бог”! Чувствам се из-
ключително отговорна като техен 
преподавател в международното 
музикално училище в град Нанд-
зин и се стремя във всеки момент 
да дам най-доброто от себе си като 
преподавател и като изпълнител”.

В програмата на концерта със 
солист Росица Банева и гост-музи-
кантите Патриция Педраза и Гонза-
ло Миер. китайската публика апло-
дира многократно изпълненията 
на класическите произведения на 
композиторите Ференц Лист, Мо-
царт и Шопен.

страницата подготви  
Красимира иванова

Началото на китайската Нова година бе 
отбелязано празнично в София на 4 февруари 
с гала концерта „Българо-китайска пролетна 
среща на културите“ в зала 2 (зала “Азарян“) на 
Националния дворец на културата. 

лавен организатор 
бе Посолството на 
Китайската на-
родна република 
в България, орга-
низатор – Асоци-

ацията на китайските сту-
денти и учени у нас, а съо-
рганизатори – Китайският 
културен център в София 
и Институтите „Конфуций“ 
към ВТУ „Св. св. Кирил и 
Методий“, Велико Търново, 
и към Софийския универ-
ситет „Климент Охридски“. 

Концертът се превърна 
в прекрасна проява на вза-
имния обмен, интеграция-
та и иновациите между ки-
тайските и българските тво-
рци. Той бе и първото съби-
тие, част от културния об-
мен между Китай и Бъл-
гария през новата година. 

Фоайетата на две ни-
ва пред залата и самата тя 
преливаха от поканените 
гости на официалното съ-
битие. Пространствата гре-
еха в ярки червени и злат-
ни светлини, багри и сим-
воли, характерни за ки-
тайската Нова година, до-
пълвайки празничната ат-
мосфера, която бе в унисон 

Г

Гала концерт „Българо-китайска 
пролетна среща на културите“  

в Китай, обясниха атрак-
тивната българо-китайска 
двойка водещи на концерта 
Ма Ци и Иван след впечат-
ляващото начало с нового-
дишните пожелания на се-
демте дракончета и танца 
с тъпани на ансамбъл „Чи-
нари“, който накара залата 
да избухне в аплодисменти 
от виртуозното изпълнение.

Изпълнителите се сме-
няха и показваха завладя-
ващи музикални, балетни, 
танцови и артистични спо-
собности. 

Китайски и български 
млади творци, ученици и 
студенти три часа караха 
присъстващите със затаен 
дъх да се радват на техните 

умения и да ги аплоди-
рат. Красиво и завладява-
що зрелище! 26 съвместни 
изпълнения, които доказа-
ха, че езикът на изкуство-
то е универсален и всепо-
беждаващ.

Имаше много поздрав-
ления и благопожелания на 
видео екрана от Китай към 
България и обратно. И мно-
го подаръци за присъства-
щите в залата гости от том-
болата, която се тегли на 
няколко тура. Но най-мно-
го имаше приятелство и 
добри чувства, творчески 
плам и стремеж за взаим-
но разбиране, които да про-
дължат през цялата година 
на Дракона.

път се организира гала кон-
церт по повод на китайска-
та Нова година. 

Пролетния фестивал има  
хилядолетна история и е 
най-обичаният празник 

с настроението на присъст-
ващите. Новогодишен ба-
зар, открит преди начало-
то на празничното събитие, 
привличаше всеобщото лю-
бопитство. На него имаше 
демонстрации на китайско-
то нематериално културно 
наследство, традиционни 
китайски произведения на 
изкуството, предмети, кар-
тини и книги. 

Тази година у нас за първи  

Г-жа Уан Мин, временно управляващ посолството на КНР 
в България, сред гости и участници в гала концерта в НДК
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АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

бщо 1802 спортисти на 
възраст от 14 до 18 годи-
ни от общо 78 държави 
и региони се състезаваха 
в четири южнокорейски 
града в различни дисцип- 

лини  жени на Зимните младежки 
олимпийски игри в Гангуон 2024. Иг-
рите включваха седем спорта, 15 дис-
циплини и 81 съпътстващи събития.

Китайските скиорки в свободния 
стил спечелиха златен и сребърен ме-
дал в дисциплината халфпайп за же-
ни на Зимни младежки олимпийски 
игри в Гангуон 2024. Лиу Ишан спе-
чели титлата на халфпайп в ски сво-
боден стил за жени с всичките три 
манша, водени от 16-годишната ки-
тайка с най-добър резултат от 92,25 
точки. От дебюта си година по-рано 
Лиу има три резултата в топ десет на 
халфпайп в Световната купа. По-мла-
дата сънародничка на Лиу, 14-годиш-
ната Чен Дзихан, спечели сребро с 
83,75 точки, а Катрин Грей от Съеди-
нените щати взе бронз. Китайката Су 
Шуайбин завърши четвърта във фина-
ла с най-добър резултат от 82 точки.

Във финала на халфпайп при мъ-
жете Люк Харолд от Нова Зеландия 
спечели златото с 94,25 точки в пър-
вия манш, след като предишните дни 
спечели бронза в биг еър. Неговият 
съотборник Финли Мелвил Айвс бе-
ше подгласник с 1,75 точки след злат-
ния медалист, а швейцарецът Алън 
Борнет грабна бронза.

Китайските състезатели по кър-
линг загубиха от Швеция на четвърт- 

Джан Джижън гледа към топ 30 в тенис 
класацията на ATP К

а 30 януари на река Сунхуадзян в град Бай-
шан, провинция Дзилин, се проведе първият  
в Китай маратон по скоростно пързаляне с 
кънки, съобщи People‘s Daily онлайн. Състеза- 
нието се състоя в навечерието на китайската 
Нова година. 

Премерването на силите на участващите спортисти 
стана в пет категории: маратон за скоростно пързаляне 
с кънки, маратон за бягане на сняг и лед, състезания с 
велосипеди на сняг, суперлига с драконови лодки и тур-
нир по ски бягане. В събитието участваха над 7000 лю-
бители на зимните спортове от Китай, Нигерия, Южна 
Африка и други страни.

Н

О

завършиха 4-тите зимни младежки 
олимпийски игри в гангуон 2024

Златната медалистка лиу Ишан от Китай, сребърната медалистка Чен Дзихан от 
Китай и бронзовата медалистка Катрин Грей от СаЩ след финала на халфпайп 

за жени по ски свободен стил в ски курорта Уели хили парк в Южна Корея

финалите на смесени двойки, след 
като спечелиха пет поредни победи 
в двубоя.

Американските хокеисти грабнаха 
мача за златен медал в надпреварата 
с 6 отбора при мъжете, побеждавай-
ки Чехия с 4-0. В мача за бронза при 
мъжете Канада пропусна преднина-
та си от 3-0 и загуби от Финландия 
след изпълнение на дузпи.

Швеция спечели с 4-0 победа сре-
щу Япония в мача за златен медал 
за жени по хокей на лед, а Германия 
триумфира над Швейцария с 3-1 в 

мача за бронза.
Европа доминираше в северната 

комбинация, съчетаваща ски скоко-
ве и ски бягане.

Със стартовете на ски бегачите на 
7,5 километра класически стил за-
върши българското участие на 4-тата 
зимна младежка олимпиада в Гангу-
он в Южна Корея. При момичетата 
Елена Христева е 51-ва, а при мом-
четата Дани Чолаков зае 55-о място, 
шампиони са съответно финландка-
та Нели-Лота Карпелин и германе-
цът Якоб Елиас Мох.

маратон по скоростно пързаляне с кънки  
в провинция Дзилин

итаецът Джан Джижън се насочи към топ 
30, след като зае най-високото в кариерата си 
50-ото място в ранкинга на Асоциацията на 
тенисистите професионалисти (ATP) на син-
гъл, предаде агенция Синхуа. 27-годишният 
китайски тенисист достигна най-високото си 

място в ранглистата – на 50-о място, след като влезе във 
втория кръг на сингъл при мъжете на Откритото пър-
венство на Австралия през 2024 г. „Топ 50 беше моята 
крайна цел преди, сега, след като успях да постигна то-
ва класиране, си поставям целта топ 30“, каза Джан на 
пресконференция, след като спечели убедително мача 
срещу словенеца Матич Крижникхс 6-0, 6-2 за квалифи-
кациите на купа купа „Дейвис“.

Осемнадесетгодишният Джоу И пък за два часа и де-
вет минути победи Себастиан Доминко със 7-5, 6-7(3), 6-3, 
за да даде преднина на отбора на Китай с 2-0 в битката 
за отборното класиране на купа „Дейвис“.
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Фестивал за фенерите в Сиан
На 2 февруари бе официално открит Фестивалът на 
фенерите в Сиан. Прекрасната инсталация освети градските 
стени на древния град и създаде уникална новогодишна 
атмосфера.

Снимка Синхуа

калЕйдоскоп

Снимка Синхуа

382 нови компании бяха 
добавени в Списъка с 
националните марки на Китай

Н
овите 382 мар-
ки бяха добаве-
ни към официал- 
ния Списък на 
Китай и така 
общият им брой 

стана 1455. 
Списъкът е част от мер-

ките на Министерството на 
търговията за насърчаване 
и поддържане на бизнеси с 
утвърдени стари марки, сти-
мулирайки потреблението 
на страната и поддържай-
ки културното наследство.

Изборът на новите мар-
ки се проведе в продълже-
ние на почти цяла година 
след цялостен преглед на 
компаниите, които вече бя-
ха част от Списъка от пре-

дишните избори през 2006 г.  
и 2011 г. Министерството 
ще продължава да укрепва 

управлението на утвърде-
ните марки и да стимули-
ра културното потребление.

влажните зони в Китай 
достигнаха 56,35 млн. хектара

Н
а 2 февруари бе 
отбелязан 28-ият 
световен ден на 
влажните зони, 
като тази година 
събитието пре-

минава под надслов „Влаж-
ните зони и благополучието 
на хората“. Тези зони не са-
мо изпълняват важни еко-
логични функции, като оси-
гуряване на водни ресурси 
и защита на биологичното 
разнообразие, но и осигуря-
ват икономически, социал-
ни и културни ползи за чо-
вечеството.

Според прессъобщение-
то на Националната адми-
нистрация по горите и па-
сищата Китай държи на 
опазването и систематично-
то управление на влажните 

зони. Към момента площта 
на влажните зони в Китай 
достига 56,35 милиона хек-
тара, което поставя страна-
та на първо място в Азия и 
на четвърто място в света. 
Китай официално е опре- 

делил общо 82 влажни зо-
ни с международно значе-
ние, 58 влажни зони с на-
ционално значение, 13 сер-
тифицирани международни 
влажни зони и 903 нацио-
нални влажни зони.

Е
кип от китайски 
и новозеландски 
изследователи е 
разработил тип 
мембрана, коя-
то преобразува 

ефективно въглеродния 
диоксид в мравчена кисе-
лина, полезен течен хими-
кал с капацитетът за рабо-
та до 5000 часа. Екипът е 
съставен от изследователи 
от Университета за наука и 
технологии „Хуаджон“, Ки-
тайския университет за на-
ука и технологии и Универ-
ситета на Окланд, а про-
учването е публикувано в 

едно от най-престижните 
научни списания в света – 
„Нейчър“.

Това трайно преобразу-
ване на въглероден диок-
сид става възможно бла-
годарение на катализа-
тор, получен от отпадъч-
ни оловно-киселинни ба-
терии. Ефективността на 
системата надхвърля 90% 
и вече е потвърдено, че 
изобретението може да се 
прилага в индустриалното 
производство. Тази техно-
логия ще спомогне за раз-
витие на по-устойчиво зе-
лено бъдеще.

Най-големият пазар за цветя в Гуанджоу е готов да 
посрещне Годината на Дракона
Тези дни пазарът „Линнан“ е обсипан с множество различни 
цветя и повдига с багрите си празничното настроение. 

Снимка Синхуа

Най-големият морски транспортен възел в азия беше отворен за движение
Наскоро беше пуснат в експлоатация първият участък от магистралата Ханджоу – Нинбо, която 
е и най-големият морски транспортен възел в Азия.

Открит бе метод  
за преобразуване на 
въглеродния диоксид 
в полезни вещества


